
Valtuuston kokouksessa 19.9.2022 annetut valtuustoaloitteet  KH 13.2.2023 
Vastauksia 

 

1. Haapavesi-ryhmä, Pitkälä ym. Vastaanottohallin rakentaminen tulee aloittaa välittömästi strategian 

mukaisesti. 

 

Teknltk 21.12.2022 § 63 

Kaupungin taseeseen ei alustavien tiedustelujen perusteella rakenneta halleja. Välitetään aloite 

Teollisuuskiinteistöjen hallitukselle ratkaistavaksi. 

 

2. Haapavesi-ryhmä, Hänninen ym. Kaupungintalon uusiokäyttö. 

 

Teknltk 21.12.2022 § 63 

Tällä hetkellä tilojen käyttöaste lähes 100 %, joka ennusteen mukaan jatkuu samanlaisena vuosille -

23-26. Näin suurelle väkimäärälle ei löydy korvaavia tiloja muualta. 

 

3. Haapavesi-ryhmä, Ollila ym. Hävikkiruoan hyödyntäminen. 

 

Ruoka- ja puhdistuspalvelupäällikkö 13.10.2022. 

Hävikkiruokaa syntyy vaihtelevasti johtuen monenlaisista, ennalta tietämättömistä, syistä.  

Ruoan luovuttamisessa/myymisessä pätevät samat säännöt kuin normaalitoiminnassakin 

lämpötiloineen ja säilytysaikoineen. Ne huomioon ottaen tulee haasteita vastaan.  

Haaste on keskuskeittiön sijainti eli se sijaitsee koulurakennuksessa. Keskuskeittiön ruokailu päättyy 

klo 12.15. Onko ulkopuolisilla pääsy tiloihin joko ostamaan tai syömään? Mikäli em. toimintaa 

harjoitettaisiin, niin kyseisessä tilassa alkaa välipalatarjoilu klo 13 ja tilojen siivous sen jälkeen. Tällä 

hetkellä ei keittiöllä ole lupaa kassatoimintaan.  

Mikäli hävikkiruoka haetaan ruoka-avuksi, niin edelleen pätevät säännöt lämpötiloista ja 

säilytysajoista ja ruoka-apua hakevilla täytyy myös olla suunnitelma ruoan siirroista ja jakelusta. 

Ruoka-apua jakava on joku kolmas taho. 

Mikäli hävikkiä halutaan vähentää myymällä ylijäänyttä ruokaa, tulee noudattaa MMM asetuksen 

318/2021 23§:n lämpötiloja.   

Hävikkiruoan hyödyntäminen ei ole huono asia, mutta jotta se saataisiin asiakkaalle turvallisessa 

muodossa, vaatii asia suunnittelua ja yhteistyötä eri tahojen kanssa.  

Ruokaviraston sivuilta löytyy lisätietoa aiheesta: 

https://www.ruokavirasto.fi/elintarvikkeet/elintarvikeala/tuote--ja-toimialakohtaiset-

vaatimukset/havikkiruoka/ 

Löytyy myös Hävikki hyödyksi ohjeet: 

https://www.saasyoda.fi/sites/default/files/Ravintolan%20h%C3%A4vikki%20hy%C3%B6dyksi%20o

pas_marraskuu%202020.pdf 

 

4. Keskusta, Haukipuro ym. Paakkilanhovin yläpuolisen leikkikentän kehittäminen. 

 

Teknltk 21.12.2022 § 63 

Leikkikentästä on tehty luonnossuunnitelma 2021 kesällä. Kustannusarvioksi muodostui n. 130 000 

€ riippuen varustetasosta. Hinta sisältää leikkivälineet, turva-alustan ja alueen aitaamisen. 

Avustuksia ei saa pelkän leikkikentän tai ulkoliikuntapihan tekemiseen vaan hankkeeseen pitää 

sisällyttää myös muita toimintoja. 

https://www.ruokavirasto.fi/elintarvikkeet/elintarvikeala/tuote--ja-toimialakohtaiset-vaatimukset/havikkiruoka/
https://www.ruokavirasto.fi/elintarvikkeet/elintarvikeala/tuote--ja-toimialakohtaiset-vaatimukset/havikkiruoka/
https://www.saasyoda.fi/sites/default/files/Ravintolan%20h%C3%A4vikki%20hy%C3%B6dyksi%20opas_marraskuu%202020.pdf
https://www.saasyoda.fi/sites/default/files/Ravintolan%20h%C3%A4vikki%20hy%C3%B6dyksi%20opas_marraskuu%202020.pdf


 

-  Jouni Kanala esitti, että Paakkilanhovin yläpuoliselle leikkikentälle rakennetaan aita. Leila 

Särkipaju kannatti esitystä. Tekninen lautakunta esittää edelleen kaupunginhallitukselle 

hyväksyttäväksi, että puistopuolen talousarvioon varataan vuonna 2023 lisätalousarviolla aidalle 

tarvittavat rahat. 

 

5. Paavola Antti, ulkoilureitit ja -alueet. 

 

Teknltk 21.12.2022 § 63 

Huikarinniemen ulkoilureitti on haasteellinen ylläpidettävä pehmeän pohjarakenteen vuoksi. 

Lanauksella reittiä voidaan parantaa hetkittäin mutta pehmeän pohjarakenteen vuoksi painumia 

muodostuu aina uudelleen. Jotta reitistä saadaan hyvä ja painumaton, pitää pohjarakenteet tehdä 

täysin uusiksi tai erillisillä rakenteilla mahdollistaa helppokulkuisuus. Avustuksia pelkän reitin 

kunnostamiseen ei ole tarjolla, mutta liitettäessä hankkeeseen joitain muita toimintoja, avustuksen 

saantimahdollisuus paranee. Ainoa mahdollisuus mistä avustusta voidaan anoa on tässä 

tapauksessa Leader-rahoitus. 

Talvella reitin auraus on mahdollinen. Aurauskertoja vuodessa on keskimäärin 25-30 kpl. 

Kustannukset vuositasolla aurauksesta ovat arviolta 800 - 1000 €. 

- Antti Pekkala esitti, että reitille otetaan käyttöön talviauraus. Aini Lehikoinen kannatti esitystä. 

Leila Särkipaju esitti, että alueelle tehdään kunnostussuunnitelma. Jouni Kanala kannatti esitystä. 

Tekninen lautakunta esittää edelleen kaupunginhallitukselle hyväksyttäväksi, että reitille otetaan 

käyttöön talviauraus sekä tehdään kunnostussuunitelma ja korjataan reitin pahimmat kohteet 

keväällä 2023. 


